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RG.0012.22.2021.WPK 

 

 

PROTOKÓŁ Nr 22/2021 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice  

w dniu 1 lipca 2021 r.  

 

 

Ad 1. Wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice rozpoczęło się o godz. 13
00 

 i 

odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Krośnicach. Obradom przewodniczył 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Morawek.  

Zgodnie z listą obecności (zał. nr 1) w posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych oraz: 

 

 Wójt Andrzej Biały, 

 Sekretarz Adam Głowiński, 

 Skarbnik Elżbieta Kalityńska, 

 Dyrektor Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Krośnicach Anna Jasięga, 

 Inspektor ds. inwestycji i gospodarki przestrzennej Andrzej Szmigiel. 

 

 

Przewodniczący odczytał następujący porządek obrad posiedzenia (zał. nr 2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z XXI wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice w 

dniu 14 czerwca 2021 r. 

3. Omówienie projektów uchwał: 

 

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 261 11.06.2021 uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice wotum zaufania 

2) 262 11.06.2021 

uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krośnice za 

2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2020 

rok 

3) 263 11.06.2021 
uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok 

4) 264 16.06.2021 

uchwała zmieniająca uchwałę Nr XX/110/2012 Rady Gminy Krośnice z dnia 29 

czerwca 2012 r. w sprawie wysokości opłat za usługi świadczone w Szkolnym 

Schronisku Młodzieżowym w Krośnicach 

5) 265 16.06.2021 
uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi Żeleźniki w sprawie 

remontu drogi gminnej w Żeleźnikach 

6) 266 16.06.2021 

uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie wykonania niezbędnych prac 

remontowo-budowlanych na obiektach mieszczących się przy Centrum Edukacyjno-

Turystyczno-Sportowym w Krośnicach oraz stawach rekreacyjnych 

7) 267 17.06.2021 

uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXXIV/234/2021 Rady Gminy Krośnice z dnia 

30 marca 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice 

8) 268 24.06.2021 uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Milickiemu 

9) 269 24.06.2021 uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Milickiemu 
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10) 270 25.06.2021 uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2021 rok 

 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2. Protokół z XXI wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice w dniu 14 

czerwca 2021 r. (RG.0012.21.2021.WPK) został przyjęty. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, 

Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zdzisław Jasięga, Krzysztof Skrzypczyk 

 

 

Ad 3. 1. Projekt uchwały nr 261 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice wotum zaufania (zał. 

nr 3) omówił Sekretarz Adam Głowiński.  

 

Zgodnie z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym wójt co roku, do 

dnia 31 maja, przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie 

działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, 

uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. Wójt Gminy Krośnice w dniu 26 maja 2021 r. 

przedstawił Radzie Gminy Krośnice raport o stanie gminy. Rozpatrzenie raportu o stanie jst zostało 

przez ustawodawcę jednoznacznie powiązane z instytucją absolutorium - rada rozpatruje raport 

podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała w sprawie absolutorium. Raport rozpatrywany jest 

jednak w pierwszej kolejności, a zwieńczeniem procedury jego rozpatrywania jest podjęcie przez radę 

gminy uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia wójtowi wotum zaufania. W debacie nad 

raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych, w debacie mogą brać udział 

również mieszkańcy – w tym celu należy złożyć do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie 

poparte podpisami co najmniej 20 osób (w gminie do 20 000 mieszkańców). Zgłoszenie składa się 

najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który została zwołana sesja, podczas której ma być 

przedstawiany raport o stanie gminy. Mieszkańcy są dopuszczani do głosu według kolejności 

zgłoszeń, a ich maksymalna liczba wynosi 15. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy 

rada gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania.  

 

 

Ad 3. 2 - 3. Projekty uchwał: nr 262 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Krośnice za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2020 rok (zał. 

nr 4) oraz nr 263 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok (zał. nr 5) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 

 

Zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych Wójt Gminy Krośnice przedłożył Radzie 

Gminy Krośnice oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu wszystkie przewidziane 

dokumenty, tj.: 

 w terminie do dnia 31 marca 2021 r.: 

- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Krośnice, zawierające zestawienie 

dochodów i wydatków wynikające z zamknięć rachunków budżetu, 

- sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury, 

- informację o stanie mienia Gminy Krośnice, 
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 w terminie do dnia 31 maja 2021 r.: 

- sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego. 

 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu Uchwałą Nr V/60/2021 z dnia 28 

kwietnia 2021 r. pozytywnie zaopiniował wykonanie budżetu za 2020 rok. W dniu 27 maja br. 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Krośnice przekazała Regionalnej Izbie Obrachunkowej we 

Wrocławiu do zaopiniowania Uchwałę Nr 1/2021 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice z dnia 

27 maja 2021 r. w sprawie wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy Krośnice absolutorium za 2020 rok 

wraz z opinią w sprawie wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2020 rok. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu Uchwałą Nr V/76/2021 z dnia 1 czerwca 2021 r. 

pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Krośnice za rok 2020. 

Przedstawiony stan wypełnia procedurę wynikającą z przepisów powszechnych i daje podstawę do 

rozpatrzenia przez Radę Gminy Krośnice dwóch projektów uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krośnice za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2020 rok, 

2) absolutorium dla Wójta Gminy Krośnice. 

  

 

Ad 3. 4. Projekt uchwały nr 264 zmieniającej uchwałę Nr XX/110/2012 Rady Gminy Krośnice z dnia 

29 czerwca 2012 r. w sprawie wysokości opłat za usługi świadczone w Szkolnym Schronisku 

Młodzieżowym w Krośnicach (zał. nr 6) omówiła Dyrektor Anna Jasięga.  

 

W dniu 12 lutego 2021 r. Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XXXII/214/2021 w sprawie 

przekształcenia Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Krośnicach poprzez zmianę siedziby. Na 

podstawie w/w uchwały z dniem 1 marca 2021 r. zaprzestano działalności Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Krośnicach w dotychczasowej siedzibie przy ul. Kwiatowej 4, 56-320 Krośnice. 

Obecnie Schronisko funkcjonuje przy ul. Parkowej 14A, 56-320 Krośnice, w związku z czym uchwałę 

Nr XX/110/2012 Rady Gminy Krośnice z dnia 29 czerwca 2012 r. należy dostosować do stanu 

faktycznego. 

Skarbnik Elżbieta Kalityńska zwróciła uwagę, że w cenniku stołówki - wyżywienie dla grup 

zorganizowanych należy skorygować zapis dot. cen posiłków, gdyż koszt np. śniadania (12,00 zł) nie 

dotyczy całej grupy, lecz jednej osoby. Dyrektor Anna Jasięga potwierdziła konieczność 

doprecyzowania cennika, w związku z czym ustalono, że zapis „zł” otrzyma brzmienie „zł/os.”.    

 

 

Ad 3. 5. Projekt uchwały nr 265 (zał. nr 7) w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi Żeleźniki 

w sprawie remontu drogi gminnej w Żeleźnikach omówiła Radna Izabela Malerek - Przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radna odczytała uchwałę Nr 4/2021 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krośnice z dnia 

11 czerwca 2021 r. w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców wsi Żeleźniki w sprawie remontu 

drogi gminnej w Żeleźnikach wraz z załączoną opinią o treści:  

„W dniu 25 marca 2021 r. do Rady Gminy Krośnice wpłynęła petycja (z dnia 23 marca 2021 r.) 

mieszkańców wsi Żeleźniki w sprawie remontu drogi gminnej w Żeleźnikach, którą podpisało 46 

mieszkańców. Zgodnie z art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. 

Dz.U.2020.713 ze zm.) rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek 

organizacyjnych; wnioski oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje komisję skarg, 

wniosków i petycji. W świetle powyższego Przewodniczący Rady Gminy Krośnice przekazał petycję 

do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem zbadania jej zasadności i przedstawienia Radzie Gminy 

Krośnice opinii w sprawie, której petycja dotyczy. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu 

w dniu 11 czerwca 2021 r. w pierwszej kolejności dokonała kontroli petycji pod względem 

formalnym, tj. sprawdziła czy spełnia ona wymogi opisane w art. 4 ustawy o petycjach. W wyniku 
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podjętych czynności ustalono, że petycja z dnia 23 marca 2021 r. spełnia wymagania formalne 

stawiane petycjom wnoszonym  przez osoby fizyczne, została ona także wniesiona w interesie 

publicznym. Komisja po zapoznaniu się z treścią petycji oraz wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnik Gminy 

Elżbiety Kalityńskiej uznała petycję za zasadną. Radni uzyskali informację, że w bieżącym roku 

planowane jest wykonanie remontu wskazanej w petycji drogi gminnej oraz że w budżecie gminy na 

2021 rok zaplanowano na ten cel odpowiednie środki.” 

 

Ad 3. 6. Projekt uchwały nr 266 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie wykonania niezbędnych 

prac remontowo-budowlanych na obiektach mieszczących się przy Centrum Edukacyjno-Turystyczno-

Sportowym w Krośnicach oraz stawach rekreacyjnych (zał. nr 8) omówiła Radna Izabela Malerek - 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Radna odczytała uchwałę Nr 5/2021 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krośnice z dnia 

11 czerwca 2021 r. w sprawie wykonania niezbędnych prac remontowo-budowlanych na obiektach 

mieszczących się przy Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowym w Krośnicach oraz stawach 

rekreacyjnych wraz z załączoną opinią o treści:  

„W dniu 9 kwietnia 2021 r. do Rady Gminy Krośnice wpłynęła petycja Pana (...)
1
 z dnia 9 kwietnia 

2021 r. w sprawie wykonania niezbędnych prac remontowo-budowlanych na obiektach sportowych 

mieszczących się przy Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowym w Krośnicach oraz stawach 

rekreacyjnych. Zgodnie z art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. 

Dz.U.2020.713 ze zm.) rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek 

organizacyjnych; wnioski oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje komisję skarg, 

wniosków i petycji. W świetle powyższego Przewodniczący Rady Gminy Krośnice przekazał petycję 

do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem zbadania jej zasadności i przedstawienia Radzie Gminy 

Krośnice opinii w sprawie, której petycja dotyczy. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu 

w dniu 11 czerwca 2021 r. w pierwszej kolejności dokonała kontroli petycji pod względem 

formalnym, tj. sprawdziła czy spełnia ona wymogi opisane w art. 4 ustawy o petycjach. W wyniku 

podjętych czynności ustalono, że petycja z dnia 9 kwietnia 2021 r. spełnia wymagania formalne 

stawiane petycjom wnoszonym  przez osoby fizyczne, została ona także wniesiona w interesie 

publicznym. Komisja po zapoznaniu się z treścią petycji oraz wysłuchaniu wyjaśnień Kierownik 

Referatu Gospodarki Mieniem i Rolnictwa Doroty Perlińskiej uznała petycję za zasadną w zakresie 

remontów. Radni uzyskali informację, że w bieżącym roku planowane jest wykonanie prac 

remontowych na obiektach wskazanych w petycji oraz że w budżecie gminy na 2021 rok zaplanowane 

zostaną w tym celu odpowiednie środki. Natomiast za niezasadny uznaje zarzut zaniechania przez 

Wójta dbałości o majątek publiczny.” 

Odnosząc się do pytania Radnego Andrzeja Korzeniowskiego Przewodniczący Piotr Morawek 

wyjaśnił, że w sprawie tej uchwały zostanie przeprowadzone jedno głosowanie – w sprawie uznania 

petycji za zasadną. Pod głosowanie nie zostanie poddane natomiast uznanie za zasadny bądź 

niezasadny zarzutu zaniechania przez Wójta dbałości o majątek publiczny. Radna Zofia Adamus 

poinformowała, że argumenty Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odnośnie uznania tego zarzutu za 

niezasadny odzwierciedlone będą w protokole z posiedzenia Komisji w dn. 11.06.2021 r. Odnosząc 

się do pierwszej petycji Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że remonty dróg gminnych realizowane są w 

oparciu o przyjęty kilka lat temu program. Ok. 100-metrowy odcinek drogi gminnej w Żeleźnikach nie 

został ujęty w pierwszym tegorocznym przetargu, ponieważ w ostatnim roku w Żeleźnikach 

wykonano naprawę jezdni drogi powiatowej (ok. 900 m). Zgodnie z zasadą zrównoważonego rozwoju 

całej gminy – jeżeli w danym roku w konkretnym sołectwie poniesiono znaczne nakłady 

inwestycyjne, to w kolejnych latach inwestuje się w innych sołectwach, aby ich mieszkańcy nie czuli 

się pominięci. Z tego względu krótki odcinek drogi gminnej w Żeleźnikach nie był początkowo 

                                                      
1 Wyłączenie jawności na podstawie Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 
uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) 
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zaplanowany do wylania nakładki asfaltowej. Biorąc jednak pod uwagę fakt, że mieszkańcy na 

zebraniu wiejskim przeznaczyli na ten cel środki z funduszu sołeckiego oraz z uwagi na złożoną 

petycję, uwzględniono rzeczoną drogę w trzecim przetargu na remonty dróg gminnych w 2021 roku. 

Odnośnie drugiej petycji Wójt poinformował, że problemu nie lekceważy i analizował możliwości 

jego kompleksowego rozwiązania, jednak na terenie gminy jest do zrealizowania wiele różnych zadań 

- zarówno nowych, jak i wymagających interwencji ze względu na stan niektórych obiektów. Wójt 

wyjaśnił, że w pierwszej kolejności realizowane są takie zadania, które mają bezpośredni wpływ na 

bezpieczeństwo mieszkańców oraz turystów korzystających z gminnej infrastruktury. I właśnie z tego 

względu w pierwszej kolejności przeprowadzono kosztowne remonty i naprawy  wskazanych przez 

fachowców elementów torowiska oraz taboru Krośnickiej Kolei Wąskotorowej. Stan wskazanych w 

petycji kortów tenisowych nie stanowi zagrożenia dla korzystających z nich osób, ich naprawa była 

planowana jeszcze przed wniesieniem petycji, a w międzyczasie szukano różnego rodzaju 

zewnętrznego dofinansowania. W ramach funduszu pomocowego Aglomeracji Wrocławskiej każda 

gmina będzie mogła złożyć wniosek o środki na remonty obiektów sportowych. Ponieważ procedura 

się przedłuża zdecydowano o przesunięciu na ten cel środków z budżetu gminy, a prace mają być 

zakończone jesienią br. W świetle powyższego Wójt uznał za chybiony zarzut braku dbałości o 

majątek gminny, zwłaszcza że stan kortów tenisowych oraz ich otoczenia pozostawiał wiele do 

życzenia już za kadencji poprzednich władz gminy. Radna Dorota Godyla poinformowała, że 

mieszkańcy Żeleźnik już w 2020 roku zdecydowali o przeznaczeniu środków z funduszu sołeckiego 

na wylanie nakładki asfaltowej na drodze gminnej przy boisku i placu zabaw. Radna Izabela Malerek 

poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dn. 11.06.2021 r. Kierownik 

Dorota Perlińska wyjaśniała, że milicki Sanepid od kilku lat dokonuje corocznego przeglądu obiektów 

użyteczności publicznej, w tym m. in. kortów tenisowych oraz placu zabaw i pomostów na terenie 

KKW pod względem bezpieczeństwa. Wszystkie zalecenia Sanepidu są wykonywane w 

wyznaczonych terminach i żadnemu obiektowi nie grozi zamknięcie, ponieważ nie zagraża on 

bezpieczeństwu użytkowników. W bieżącym roku gmina zleciła wykonanie okresowej kontroli stanu 

technicznego obiektów budowlanych, w tym boisk, kortów oraz pomostów przy stawach 

rekreacyjnych. Radna stwierdziła również, że mieszkańcy nie mogą zaskakiwać gminy petycjami dot. 

remontów dróg, gdyż nie zawsze będzie można wygospodarować w budżecie środki na takie 

nieplanowane zadania i zobligować Wójta Gminy do ich wykonania. Radny Andrzej Korzeniowski 

przypomniał, że samo złożenie petycji czy wniosku jeszcze nie decyduje o tym, czy dane zadanie 

znajdzie się w budżecie, gdyż w takim wypadku mieszkańcy innych sołectw mogliby lawinowo 

składać różnego rodzaju petycje. Radna Dorota Godyla wyjaśniła, że mieszkańcy Żeleźnik wnieśli 

petycję po uzyskaniu informacji, że na wnioskowanej drodze gmina nie planuje wylania nakładki 

asfaltowej lecz ponowne utwardzenie jej tłuczniem, pomimo akceptacji przez Wójta wniosku sołectwa 

z września 2020 r. Radny Andrzej Korzeniowski poinformował, że od 7 lat wielokrotnie składał do 

Starosty Powiatu Milickiego wnioski o remont drogi gminnej i chodnika w Bukowicach, jednak do tej 

pory nie doczekał się ich realizacji i cierpliwie czeka. Przewodniczący Rady Piotr Morawek 

stwierdził, że skoro wylanie nakładki asfaltowej na drodze gminnej w Żeleźnikach nie było ujęte w 

pierwotnym budżecie gminy na 2021 rok, to jednak Radni – na Wniosek Wójta – zwiększali w ciągu 

roku pulę środków na remonty dróg. Poza tym Radni również mogą składać wnioski do budżetu 

wskazując zarazem źródła finansowania konkretnych zadań. Radny Eugeniusz Lis stwierdził, że jest 

zwolennikiem remontów dróg, jednak nie poprzez swego rodzaju szantaż jakim jest wniesienie 

petycji. Zwłaszcza, że remonty są wykonywane wg określonego planu i jedne drogi są remontowane 

wcześniej, inne później, a w niektórych sołectwach mieszkańcy oczekują na remonty nawet 

kilkanaście lat. Radny (zarazem Przewodniczący Komisji Rolnictwa) poinformował, że Komisja po 

objeździe dróg zakwalifikowała drogę w Żeleźnikach do remontu, jednak nie określiła terminu na jego 

wykonanie. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami każdy ma prawo 

złożyć petycję, jednak oprócz petycji wpływają do gminy również wnioski o sfinansowanie bądź 

dofinansowanie różnego rodzaju przedsięwzięć, co wymaga uwzględnienia podczas prac nad 

projektem budżetu gminy na dany rok. Wójt poinformował także, że jest zwolennikiem przeznaczania 

jak największych środków na inwestycje, a szczególnie drogowe. Rok 2021 jest pod tym względem 

rekordowy. Odnosząc się do remontu drogi powiatowej w Żeleźnikach Wójt wyjaśnił, że o 

wytypowaniu dróg oraz kolejności ich remontów decyduje szereg czynników, a nie czyjeś widzimisię 

– drogi powiatowe są remontowane w partycypacji z innymi samorządami lub podmiotami, co 
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wymaga sporządzenia odpowiednich umów, nieraz także sporządzenie umowy jest uzależnione od 

uzyskania przez Powiat dofinansowania zewnętrznego itp. Zatem podnoszone w przeszłości przez 

Radną Dorotę Godyla zarzuty (artykułowane głównie za pośrednictwem facebooka) są 

nieuzasadnione. Wójt zaapelował przy okazji, aby przedstawiciele organu stanowiącego nie 

komunikowali się z organem wykonawczym wyłącznie poprzez social media, gdyż wiele kwestii 

można wyjaśnić podczas zwyczajnej rozmowy. Radny Łukasz Lombarski stwierdził, że mieszkańcy 

mają prawo składać petycje, a obowiązkiem Rady Gminy jest ich rozpatrywanie, gdyż Radni zostali 

wybrani przez mieszkańców do reprezentowania ich interesów. Radna Zofia Adamus zgodziła się z 

Radnym Łukaszem Lombarskim stwierdzając jednak, że w petycji nie można pisać nieprawdy. Radna 

przytoczyła fragment petycji dot. remontu obiektów przy CETS: 

 

 
 

przypominając, że odkąd Andrzej Biały w 2014 roku został Wójtem Gminy Krośnice wiele się na 

terenie gminy zmieniło - wykonano wiele prac na terenie Krośnickiej Kolei Wąskotorowej, w 

szkołach, w obiektach CETS, w świetlicach wiejskich, na placach zabaw, w remizach OSP czy na 

boiskach sportowych. Radna - sprawująca mandat od 2006 roku - ma porównanie, ponieważ Komisja 

Oświaty (której jest Przewodniczącą) co roku wizytuje niektóre z wymienionych obiektów. Dlatego 

też stanowczo sprzeciwiła się zarzutom autora petycji i uznała je za nieprawdziwe. Podkreśliła 

również, że czym innym jest składanie petycji z żądaniem wykonania jakiejś czynności a czym innym 

pisanie nieprawdy, czy wręcz kłamstw. Przewodniczący Rady Piotr Morawek podsumowując dyskusję 

stwierdził, że należy się liczyć i z tego rodzaju petycjami. Wójt Andrzej Biały poinformował, że w 

przypadku uznania za zasadną petycji rodzącej skutki finansowe dla budżetu gminy należy znaleźć 

źródło finansowania i nie zawsze będzie tak, że postulaty zostaną zrealizowane w danym roku 

budżetowym. Stwierdził również, że nie uchyla się od obowiązku dbałości o majątek gminny i stara 

się wywiązywać z niego jak najlepiej, na bieżąco reagując na wszelkie problemy, mając jednak na 

uwadze potrzeby mieszkańców oraz rozwój wszystkich 22 sołectw.  

 

 

Ad 3. 7. Projekt uchwały nr 267 zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/234/2021 Rady Gminy Krośnice 

z dnia 30 marca 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice (zał. nr 9) omówił insp. Andrzej 

Szmigiel. 

  

Rada Gminy Krośnice uchwałą Nr XXXIV/234/2021 z dnia 30 marca 2021 r. przystąpiła do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice 

w granicach obrębów ewidencyjnych Bukowice, Dąbrowa, Pierstnica, Stara Huta, Wierzchowice 

i Żeleźniki. Analiza wniosków do planu zgromadzonych w wyniku przeprowadzenia czynności, 

o których mowa w przepisach ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym wykazała, że 

obszary objęte planem charakteryzują się dużym zróżnicowaniem uwarunkowań, które mogą mieć 

istotny wpływ na zakres ustaleń planu oraz przebieg procedury planistycznej. Biorąc pod uwagę 

powyższe wprowadza się zmianę do uchwały w/w polegającą na dopuszczeniu możliwości 
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rozdzielenia procedury planistycznej i uchwalenia planu miejscowego w częściach, odrębnie dla 

każdego lub kilku z siedmiu obszarów wskazanych w uchwale o przystąpieniu do sporządzania planu. 

 

 

Ad 3. 8 - 9. Projekty uchwał: nr 268 (zał. nr 10) oraz nr 269 (zał. nr 11) w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi Milickiemu omówił insp. Andrzej Szmigiel. 

 

 udzielenie Powiatowi Milickiemu pomocy rzeczowej umożliwi realizację następującego 

zadania ujętego w budżecie Gminy Krośnice na 2021 rok: „Remont nawierzchni chodnika 

przy ul. Jesionowej w m. Bukowice (pas drogi powiatowej nr 1450 D)”. Zadanie zostanie 

dofinansowane ze środków budżetu Gminy Krośnice na 2021 rok w wysokości nie wyższej 

niż 50.000,00 zł, 

 udzielenie Powiatowi Milickiemu pomocy rzeczowej umożliwi realizację następującego 

zadania ujętego w budżecie Gminy Krośnice na 2021 rok: „Wykonanie nawierzchni z masy 

mineralno-bitumicznej w pasie drogi powiatowej nr 1451 D ul. Krośnicka w m. Bukowice”. 

Zadanie zostanie dofinansowane ze środków budżetu Gminy Krośnice na 2021 rok w 

wysokości nie wyższej niż 65.000,00 zł, 

 

Skarbnik Elżbieta Kalityńska zwróciła uwagę, że Powiatowi Milickiemu zostanie udzielona pomoc 

finansowa a nie rzeczowa, w związku z czym w obu projektach uchwał należy dokonać stosownych 

korekt. 

 

 

Ad 3. 10. Projekt uchwały nr 270 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2021 rok (zał. nr 12) 

omówiła skarbnik Elżbieta Kalityńska. 

 

W budżecie na 2021 rok dokonano następujących zmian: 

 o kwotę 22.056,22 zł zwiększono dochody budżetu, w tym: 

- 2.056,22 zł w związku z zawiadomieniem Wojewody Dolnośląskiego o sfinansowaniu 

zrealizowanych w ubiegłym roku ponadplanowych zadań wynikających z ustawy Prawo o aktach 

stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach osobistych,  

- 20.000,00 zł w związku z podpisaniem z WFOŚiGW porozumienia (wraz z aneksem) dot. działań 

Gminy Krośnice w programie "Czyste powietrze",  

 o kwotę 22.056,22 zł zwiększono wydatki budżetu z przeznaczeniem na: 

- 2.056,22 zł na wynagrodzenia bezosobowe dla pracowników realizujących zadania wynikające z 

ustawy Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach 

osobistych, 

- 20.000,00 zł na prowadzenie punktu informacyjnego w programie „Czyste powietrze” oraz za 

złożone przez mieszkańców wnioski o dofinansowanie, 

 ustalono limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów 

wartościowych na: 

- pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu gminy do kwoty 

2.000.000,00 zł, 

- spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz 

zaciągniętych kredytów i pożyczek do kwoty 3.859.178,00 zł, 

- finansowanie planowanego deficytu budżetu do kwoty 1.218.822,00 zł. 

 

Budżet gminy po zmianach: 

- dochody - 52.049.207,06 zł, w tym bieżące - 49.772.551,06 zł, majątkowe - 2.276.656,00 zł, 

- wydatki – 54.761.937,81 zł, w tym bieżące - 46.781.773,81 zł, majątkowe – 7.980.164,00 zł. 

Przychody i rozchody budżetu pozostają bez zmian. 

 

 

Ad 4. Radny Łukasz Lombarski pytał o koszt montażu barierek i szlabanu przed szkołą podstawową w 

Krośnicach, które - zdaniem rodziców - są w tym miejscu zbędne. Wójt Andrzej Biały poinformował, 
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że obowiązek ogrodzenia terenu szkoły od drogi wojewódzkiej nałożył Dolnośląski Kurator Oświaty, 

a wydatek w kwocie 14 tys. zł poniesiono ze środków budżetu gminy. Rozważano różne opcje i 

ostatecznie zdecydowano się właśnie na barierki i szlaban. Odnosząc się do pytania Radnego Jerzego 

Chołodeckiego Wójt poinformował, że w roku bieżącym gmina realizuje program usuwania i 

unieszkodliwiania azbestu, z tym, że nie dotyczy on podmiotów, dla których dotacja stanowiłaby 

pomoc publiczną. Przy okazji Wójt wyjaśnił, że instytucja finansująca zbyt późno ogłasza zasady 

naboru wniosków i samorządy mają mało czasu na przygotowanie odpowiednich uchwał.  

 

 

Ad 5. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 14
00

 

zakończył wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

 

Protokolant                         Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

          /-/ Olga Skomra                             /-/ Piotr Morawek 


